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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2019. március 21-ei, nyílt, 

munkaterv szerinti üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal II. emeleti tárgyaló 

 

Jelen voltak: Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Süli Ildikó és Torma Lajos 

bizottsági tagok 

  

Távol voltak: dr. Mátics István elnök, Módi Miklós és Vargáné Vojnár Katalin 

bizottsági tagok 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

 

Hermann Istvánné korelnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 7 perckor 

megnyitotta.  

 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 4 fő jelen volt, majd 

ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat.   

 

Miután hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte szavazzanak a napirendről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

42/2019. (III.21.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2019. 

március 21-ei, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  
Nyílt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2019. március 21-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- „Lakhatási feltételek és a környezet állapotának javítása Oroszlányban” című projekthez 

(TOP-4.3.1) kapcsolódó önkormányzati döntés 

Zárt ülés: 

2. A Képviselő-testület 2019. március 26-ai zárt ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Az Oroszlány, Petőfi udvar 4-5. épületben lévő lakásokról és az ürítési folyamathoz 

kapcsolódó önkormányzati döntések 

Nyílt ülés: 

3. A Képviselő-testület 2019. március 26-ai ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2018. évi beszámolója a személyes gondoskodást 

nyújtó szolgáltatásokról, azok eredményességéről 

- Döntés a szakorvosi ellátást érintő 2018. évi támogatások felhasználásról szóló pénzügyi 

elszámolás elfogadásáról és az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézettel kötendő 2019. 

évi támogatási szerződés jóváhagyásáról 
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- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés 

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

Zárt ülés: 

4. Egyedi szociális kérelmek elbírálása  

 

Felelős: Hermann Istvánné korelnök  

 

1. NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2019. március 21-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

„Lakhatási feltételek és a környezet állapotának javítása Oroszlányban” című projekthez (TOP-4.3.1) 

kapcsolódó önkormányzati döntés 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy hétfőn, a politikai egyeztetésen kérték, hogy a munkaterv 

szerinti képviselő-testületi ülés előtt tárgyalják ezt az anyagot, mert holnap sor kerülhet a szerződés 

aláírására. Ezért lesz ma rendkívüli képviselő-testületi ülés is. 2017. év augusztusban adta be az 

önkormányzat azt a pályázatot, ami a leromlott városi területek rehabilitációjára vonatkozott. A fő cél 

az volt, hogy a Petőfi 4-5. számú tömb felújításához, illetve a tömb környezetéhez és a kapcsolódó 

úthálózat felújításához szerezzenek plusz pénzt. Ezt le is egyeztették a megyei önkormányzatnál 

működő pályázatokat segítő irodával. Ez alapján be is lett nyújtva a pályázat a testületi döntést 

követen. 

Ezt követően az irányító hatóság nem fogadta el a bérlakás fejlesztéshez kapcsolódó terület 

fejlesztését. Véleménye az volt, hogy a pályázat céljához nem illeszkedő tartalom került bele a 

pályázatba. Többkörös egyeztetésre születtek azok a javaslatok, amelyeket az előterjesztés is 

tartalmaz. Múlt héten érkezett meg az a levél, amelyben véglegesen elfogadták azt, amit beterveztek a 

pályázatba. Mivel napokon belül megtörténhet a szerződés aláírása, felhatalmazást kér polgármester úr 

a szerződés aláírására. 

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, az anyagban az szerepel, hogy a projekt költségei 

elszámolhatóságának kezdő időpontja 2014. január 1. Kérdése az volt, hogy az 5 éves elhúzódás 

valós? 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a támogatási szerződésben ez szerepelni fog. Véleménye 

szerint ez kitolódik.  

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Hermann Istvánné korelnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztésről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

43/2019. (III.21.) ESZB határozata 

a „Lakhatási feltételek és a környezet állapotának javítása Oroszlányban” című projekthez 

(TOP-4.3.1) kapcsolódó önkormányzati döntés” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Lakhatási feltételek és a környezet állapotának 

javítása Oroszlányban” című projekthez (TOP-4.3.1) kapcsolódó önkormányzati döntés” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Hermann Istvánné korelnök  

 

Ezt követően Hermann Istvánné korelnök 15 óra 16 perckor zárt ülést rendelt el, mely 15 óra 34 

percig tartott. 
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3. NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2019. március 26-ai ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2018. évi beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó 

szolgáltatásokról, azok eredményességéről 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy a tavalyi évben nem volt olyan nagy jelentőségű 

változás, amit ki kellene emelnie. Tették a dolgukat, fejlődtek, mindenképpen egy jó évet tudhatnak 

maguk mögött. 

A decemberben elfogadott házi segítségnyújtásról szóló beszámolót a jövőre készülő beszámoló fogja 

tartalmazni. Bízik abban, hogy egy olyan szolgáltatást tudnak majd nyújtani, amit használni is fognak.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető kérdésére válaszolva – Hány szerződést kötöttek eddig? – Baráth 

Domonkos intézményvezető elmondta, hogy eddig 2 szerződést kötöttek. Elmondta még, sok 

érdeklődő van, de amint megtudják, hogy a költségeket a kérelmezőnek kell állnia, szerződéskötésre 

nem kerül sor.  

 

dr. Mátics István elnök javasolta, hogy a házi segítségnyújtás szolgáltatásának tárgyalására júniusban 

térjenek vissza, a tapasztalatokat meg tudják tárgyalni, annak megfelelően helyben hagyják vagy 

korrigálják a döntéseket.   

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait szavazzanak 

az előterjesztésről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

45/2019. (III.21.) ESZB határozata 

„Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2018. évi beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó 

szolgáltatásokról, azok eredményességéről” 

 című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek „Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2018. évi 

beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó szolgáltatásokról, azok eredményességéről” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

Döntés a szakorvosi ellátást érintő 2018. évi támogatások felhasználásáról szóló pénzügyi elszámolás 

elfogadásáról és az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézettel kötendő 2019. évi támogatási 

szerződés jóváhagyásáról 

 

dr. Mátics István elnök elmondta, nehezményezi a bizottság, hogy a rendelőintézettől senki nem jött 

el a bizottsági ülésre. A tavalyi évi elszámolást megküldték. A határozati javaslat szerint ez megfelelő 

volt, a pénzügy ellenőrizte. A 2019. évi támogatás gyakorlatilag változatlan formában megmarad. Itt 

nincs szó arról a támogatásról, ami a radiológiai rendszer fejlesztéséről szól. Saját tapasztalata az, 

hogy a radiológia egyre nehezebben működik, így annak fejlesztése szükséges. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag a laborvizsgálattal kapcsolatban elmondta, elmondják a 

betegeknek, hogy a leletekért nem kell menni, mert elektronikusan megküldik a háziorvosnak. Amikor 

a háziorvoshoz megy a beteg, ott a háziorvos elmondja, nem tudja kinyomtatni, nekik erre költségük 

nincs. Kérése az volt, hogy ezt az anomáliát a labor szüntesse meg és az eddigi bevett gyakorlatnak 
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megfelelően adja ki papír alapon az eredményeket. Sokan vannak, akiknek a kórházba kell vinni a 

leletet műtét miatt.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag véleménye az volt, hogy a háziorvosoknak is haladni kell a korral, 

nem kell mindent kinyomtatni. A képernyőről is ugyanazok az adatok olvashatók le, mint papír 

alapon. Ha műtétre megy a beteg, az viszont érthető. Nem értette, miért ez a nagy ellenállás. 

 
Torma Lajos bizottsági tag saját tapasztalatát említette. Tőle a laborban megkérdezték, nyomtatott 

formában kéri-e, vagy elég, ha elküldik az orvosnak. Véleménye az volt, hogy a rendszer tud jól is 

működni. 

 
dr. Mátics István elnök elmondta, hogy kb. 10-15 évvel ezelőtt vezették be az elektronikus 

leletrendszert. Ingyen volt, a háziorvosoknak a szakrendelő fizette a szoftver licensz díját. Azonnal 

átkerült a gépükre az összes lelet, emellett még nyomtatták is a betegeknek, ezért nem tudtak róla, 

hogy ez így működött, mert megkapták nyomtatásban is. A háziorvos még 1 évig ingyen ránézhetett. 

Van olyan lelet, amit nem visznek vissza a háziorvoshoz, van olyan is, amiért el sem megy a laborba. 

Ez a betegoldali hozzáállás. Egy év tapasztalata az volt, hogy a szákszendi és a kecskédi háziorvos 

kérte az elektronikusan lehívható szoftvert. Mivel a közel 18 háziorvosból kettő kérte csak, azt kellett 

mondani, hogy nem éri meg a szakrendelőnek finanszírozni egy jövőbeni szolgáltatást. Ebből a 

szakrendelőnek semmi haszna sem volt.  Ugyanazok a kifogások voltak, hogy ki fizeti a festékpatront, 

a papírt. Így ettől visszaléptek. A reklamáció kapcsán Szőllősi Péter nyílt levelet intézett a 

bizottsághoz, hogy másik orvoshoz kell vinnie a leletet, és ahhoz hogy ő el tudja vinni, el kell menni a 

háziorvoshoz, aki kinyomtatja. Utánanézett és a szakrendelő vezetése arról tájékoztatta, hogy aki 

nyomtatott leletet akar vinni, annak kinyomtatják, és megkapja. Azt gondolta, hogy ezzel le van zárva 

az ügy. Tehát a labor részéről nincs ellenállás az irányba, hogy nyomtatott leletet kapjanak a betegek. 

Véleménye az volt, hogy tényleg fölösleges 70-80 leletet kinyomtatni, abból 1-2 az, ami indokolt.  

 
Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, ő egy évben csak egyszer megy vérvételre. Ezzel a 

verzióval még nem találkozott. Először örömmel vette, hogy egyből mehet a háziorvoshoz, ahol 

közölték vele, menjen fel a magyarország.hu weboldalra és nézze meg a leltét. Időközben műtétre 

kellett mennie és vissza kellett mennie a laborba, hogy kinyomtassák neki a leletet, így el tudta vinni a 

kórházba. Ő elhitte, hogy ehhez a háziorvos partner lesz. 

 
dr. Mátics István elnök elmondta, hogy ez a rendszer már 10-15 évvel ezelőtt is működött, és a 

háziorvosok véleménye azóta sem változott.  Nemrég hallott arról is, hogy hamarosan működni fog az 

a rendszer, ami összeköti a háziorvosi, a kórházi és az OEP rendszert. Véleménye szerint, ha ez 

működni fog, még nagyobb lesz a káosz.  Elmondta még, hogy nem csak a leletkiadással van 

probléma a laborban, hanem az előjegyzések időtartama sem mindig felel meg annak az időtartamnak, 

amiben az önkormányzat és a szakrendelő megegyezett.  

 
Miután több hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

46/2019. (III.21.) ESZB határozata 

a „Döntés a szakorvosi ellátást érintő 2018. évi támogatások felhasználásáról szóló pénzügyi 

elszámolás elfogadásáról és az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézettel kötendő 2019. évi 

támogatási szerződés jóváhagyásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Döntés a szakorvosi ellátást érintő 2018. évi 

támogatások felhasználásáról szóló pénzügyi elszámolás elfogadásáról és az Oroszlányi Szakorvosi és 

Ápolási Intézettel kötendő 2019. évi támogatási szerződés jóváhagyásáról” című előterjesztést. 
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Felelős: dr. Mátics István elnök  

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait szavazzanak az előterjesztésről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

47/2019. (III.21.) ESZB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: dr. Mátics István elnök  

 
További hozzászólás nem volt, ezért dr. Mátics István elnök 16 órakor a bizottság nyílt ülését 

bezárta, majd szünetet rendelt el, melyet követően a bizottság tagjai zárt ülésen folytatták a munkát.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 


